
Kehitysvammaliiton vuosi 2022 
lyhyesti selkokielellä



S I V U  2   |   K E H I T Y S VA M M A L I I TO N  V U O S I  2 0 2 2  LY H Y E S T I  S E L K O K I E L E L L Ä

Kehitysvammaliitossa tehdään töitä sen eteen,  
että jokaisella on mahdollisuus  
vaikuttaa omiin asioihinsa  
ja toimia osana yhteiskuntaa.  
Kehitysvammaliiton työ on  
hyvin monipuolista.

Tähän tiivistelmään on koottu  
joitakin asioita liiton toiminnasta.  
Tiivistelmässä kerrotaan,  
mitä kaikkea Kehitysvammaliitto teki vuonna 2022.
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Kehitysvammaliitto täytti 70 vuotta
Vuonna 2022 Kehitysvammaliitolla oli juhlavuosi,  
koska Kehitysvammaliitto täytti 70 vuotta.  
Kehitysvammaliitto perustettiin vuonna 1952.

Juhlavuoden ansiosta Kehitysvammaliiton toiminta  
kiinnosti ihmisiä entistä enemmän.  
Juhlavuoden kunniaksi esittelimme  
70-vuotiaita kehitysvammaisia ihmisiä  
Ketju-lehdessä ja sosiaalisessa mediassa.  
He ovat samanikäisiä kuin Kehitysvammaliitto.
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Yhteistyö on tärkeää
Jäsenet ovat Kehitysvammaliiton  
tärkeimpiä yhteistyökumppaneita.  
Teimme vuonna 2022 monenlaista yhteistyötä  
jäsentemme kanssa.  
Aloitimme uudelleen jäsenvierailut,  
jotka olivat olleet koronan takia tauolla.  
Vierailimme kymmenessä jäsenorganisaatiossa,  
joissa tapasimme yli sata henkilöä.  
Jäsentapahtumiimme osallistui yli 1000 ihmistä.

Kehitysvammaliitto oli mukana monissa hankkeissa.  
Tulevaisuutta luomassa -hankkeessa tutkittiin,  
miten koronapandemia vaikutti esimerkiksi  
maahanmuuttajiin ja kehitysvammaisiin ihmisiin.  
Hankkeessa olivat mukana myös Kuntaliitto  
ja Terveyden ja hyvinvoinnin laitos eli THL.

Kehitysvammaliiton ja Kehitysvammatuki 57 ry:n  
yhteisessä Selkeästi meille -hankkeessa arvioidaan,  
kuinka saavutettavia esimerkiksi erilaiset nettisivut ovat.  
Vuonna 2022 hanke arvioi  
viiden eri tahon verkkopalveluita.

Pride-viikolla julkaisimme TikTokissa materiaalia  
yhteistyössä somevaikuttaja Nita Halosen kanssa.M
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Mukavaa toimintaa verkossa
Vuonna 2022 kehitysvammaiset ihmiset  
olivat mukana kehittämässä esimerkiksi  
selkokielistä Verneri.net-verkkopalvelua.  
He osallistuivat Instagramin livelähetyksiin,  
joita ihmiset katsoivat paljon.  
He julkaisivat myös blogikirjoituksia Verneri.netissä.

Myös Kohdataan-somea käytettiin paljon.  
Kohdataan-some on turvallinen somepalvelu,  
jota on helppo käyttää.  
Vuonna 2022 entistä useampi ihminen  
alkoi käyttää Kohdataan-somea.  
Vuoden 2022 lopussa Kohdataan-somessa  
oli jo 1500 käyttäjää.
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Monenlaisia tapahtumia ja kampanjoita
Vuonna 2022 järjestimme monenlaisia tapahtumia  
ja olimme mukana erilaisissa kampanjoissa.

Järjestimme Onnellinen elämä -valokuvanäyttelyn,  
jonka kuvasi Johanna Kare.  
Verneri.netin Ilo-kuvakilpailussa  
kehitysvammaiset nuoret ja aikuiset kuvasivat asioita,  
jotka tuovat heille iloa.  
Järjestimme myös katutaidetapahtuman Hämeenlinnassa.  
Siihen osallistui 25 ihmistä.

Toimme esiin olemuskielisiä ihmisiä kampanjassa,  
joka toteutettiin sosiaalisessa mediassa  
ja Yleisradion tietoiskuna. 
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Jääkiekkojoukkue TPS täytti viime vuonna 100 vuotta  
ja Kehitysvammaliitto täytti 70 vuotta.  
Sen kunniaksi Kehitysvammaliitto ja TPS  
järjestivät Turussa juhlaottelun,  
jossa TPS pelasi Kärppiä vastaan.  
Kehitysvammaliitto esitteli jäähallissa toimintaansa  
ja kertoi kehitysvammaisuudesta.  
Ottelun jälkeen kehitysvammaiset fanit  
pääsivät tapaamaan TPS:n pelaajia.

Selkokeskus teki töitä selkokielen edistämiseksi.  
Järjestimme Älä unohda selkokirjaa -seminaarin  
sekä erilaisia somekampanjoita.  
Dekkariviikolla jaoimme selkodekkarivinkkejä,  
joita saimme ihmisiltä,  
jotka opiskelevat suomen kieltä.  
Selkokeskus ja Opike järjestivät Ilo-kirjoituskilpailun,  
jossa etsittiin hyviä selkokielisiä novelleja.  
Kilpailuun osallistui 135 kirjoittajaa.
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Koulutimme ja vaikutimme
Vastasimme neuvontapalveluissamme kysymyksiin,  
jotka liittyivät esimerkiksi kehitysvammaisuuteen,  
puhevammaisuuteen, työllistymiseen ja selkokieleen.

Koulutimme monista aiheista, esimerkiksi  
kehitysvammaisuudesta, selkokielestä,  
vuorovaikutuksesta ja kommunikoinnista.  
Koulutuksiimme osallistui yli 3000 ihmistä.

Verkkosivujamme käytettiin paljon.  
Saimme uusia seuraajia sosiaalisessa mediassa.  
Meidät mainittiin usein myös esimerkiksi lehdissä.  
Lehtiä ja muuta mediaa kiinnosti etenkin selkokieli.

Vaikutimme vuonna 2022 myös poliittisiin asioihin.  
Erityisesti halusimme vaikuttaa  
uuteen vammaispalvelulakiin.  
Nostimme esiin uuden lakiesityksen ongelmia.  
Saimme näin lakiesitystä muutettua paremmaksi.  
Uusi laki ei perustu diagnooseihin  
vaan jokaisen yksilöllisiin tarpeisiin.A
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Töitä kehitysvammaisille ihmisille
Kehitysvammaliiton Palkkaamon avulla  
yli 200 kehitysvammaista ihmistä sai töitä.  
He saivat monenlaisia töitä  
esimerkiksi kaupoista, ravintoloista,  
pesuloista ja kiinteistöhuollosta.  
Jotkut saivat töitä myös sosiaalialalta,  
esimerkiksi vanhuspalveluista.

Lisäksi yli 100 kehitysvammaista ihmistä  
sai harjoittelupaikan tai työkokeilupaikan  
Palkkaamon avulla.

Laadimme myös lausuntoja,  
joissa vaadimme kehitysvammaisille ihmisille  
parempia oikeuksia työelämässä.
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Palkintoja hyvästä työstä
Kehitysvammaliitto sai viime vuonna  
monia palkintoja työstään.  
Selkokeskus sai oikeusministeriön Demokratiapalkinnon.  
Selkosanomat voitti kaksi palkintoa lehtiuudistuksesta.  
Kehitysvammaliiton tutkimuspäällikkö Sonja Miettinen  
sai Vuoden Tiedekynä -palkinnon.  
Hän sai palkinnon artikkelista,  
jonka aihe oli syvästi kehitysvammaisten ihmisten  
vuorovaikutus ryhmäkodeissa.
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Tikoteekki
Tikoteekki tekee töitä,  
jotta puhevammaisten ihmisten  
oikeudet toteutuisivat.  
Tuotimme vuonna 2022 erilaisia materiaaleja,  
jotka tukevat kommunikointia.  
Teimme töitä myös sen eteen,  
että ammattilaiset ja läheiset  
osaisivat paremmin kohdata ja tukea  
puhevammaisia ihmisiä.
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Tuotimme monenlaisia materiaaleja

Opike

Opike julkaisi seitsemän uutta kirjaa.  
Uusia kirjoja olivat esimerkiksi Mini-kääntökirjat  
ja selkomukautus Supermarsu palaa tulevaisuuteen -kirjasta.  
Opike julkaisi lisäksi viisi tietokirjaa  
ja koulutusvideoita ammattilaisille.

Papunet

Papunetin kuvapankeissa oli  
yhteensä 75000 kuvaa.  
Papunetin kuvatyökaluilla  
voi helposti valmistaa  
tukimateriaalia ja verkkokirjoja.  
Materiaaleja käytetään esimerkiksi  
vuorovaikutuksessa puhevammaisen  
ihmisen kanssa. 
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FASD

Tuotimme materiaalia FASDista.  
FASD tarkoittaa erilaisia vaurioita,  
joita vauva voi saada,  
jos äiti juo alkoholia raskauden aikana.  
Toteutimme myös esimerkiksi somekampanjan  
sekä tuotimme podcastin ja blogeja.  
Järjestimme lisäksi webinaarin sen kunniaksi,  
että FASD-verkosto täytti viisi vuotta.

Selvis

Selvis-hankkeessa kerroimme  
kehitysvammaisille nuorille  
päihteistä ja uhkapelaamisesta.  
Hanke toteutettiin EHYT ry:n kanssa.  
Hanke päättyi vuoden 2022 lopussa.



Kehitysvammaliitto  

Linnoitustie 2 B  

02600 ESPOO

kvl@kvl.fi

P. 09 348 090

www.kehitysvammaliitto.fi

twitter.com/kvliitto

facebook.com/kehitysvammaliitto

instagram.com/kehitysvammaliitto

youtube.com/user/Kehitysvammaliitto
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